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VYDÁVÁ OBECNÍ Ú ŘAD HROBICE  

Duben 2020  



HROBIČANI SE VČAS DESINFIKOVALI 
Letošní ročník Degustace hrobické slivovice se uskutečnil 

v jednom z posledních termínů, kdy se ještě mohli lidé v celé naší 
republice scházet na hromadných kulturních akcích. Na dveře už 
v Itálii klepal „nechvalně proslulý“ koronavirus. A tak se dá tak 
trochu říct, že se hrobičani zavčasu rozhodli pořádně vydesinfi-
kovat. A udělali dobře. 

Po skoro „beztrnkové“ sezóně se přesto do koštu zapsalo přes 
dvaapadesát soutěžících se svými vzorky, což bylo zárukou dlouhé 
odpolední zábavy. Dopoledne se vše v sále naší hospody připravilo, 
a o půl čtvrté se už rozdávaly degustační lístky v počtu vždy jeden 
na vzorek. Kdyby se rozdávalo lístků víc, byl by obrovský problém 
vše včas spočítat. 

A začalo se degustovat. Se zdatným moderátorem Pavlem 
Červenkovým to šlo jak na drátkách. Zhruba každých deset vzorků 
se udělala pauza na cigárko a po třiceti vzorcích přišel na řadu 
tradiční guláš. Posbíraly se první části degustačních lístků a začalo 
se počítat. Už v tuto chvilku při přepisování čísel do počítače 
se ukazuje, jak si jednotlivé vzorky vedou. Podotýkám, že nikdo 
ze „sčítací komise“ neví o čí slivovici se jedná, vzorky jsou 
přečíslované takovým způsobem, že se nedají snadno vypátrat ani 
v počítači. Během toho sčítání se ukázal vzorek, který vykazoval 

moc nízká čísla, a tak jsme 
se rozhodli dát ho společně 
se vzorkem hasičů ještě 
jednou na konci soutěže. Prověří se tak chuťové pohárky degustátorů, nakolik 
je množství vzorků na jazyku během celého odpoledne ovlivní, a jestli dokáží 
i na konci koštu ještě vůbec něco poznat.  

Po dobrém jídle následovala druhá část koštování, zbývalo ještě 
čtyřiadvacet vzorků. Tato část už většinou probíhá v mírně pomalejším tempu, 
přece jen vychutnat si přes padesát slivovic – i když jen na dně – dá docela fušku. 
Vše se ale zdárně ve večerních hodinách podařilo. Sesbíraly se druhé části 
degustačních lístků a začalo se s tradičními soutěžemi. Během této doby se sečtou 
zbylé vzorky a výsledky jsou na světě. Před devátou hodinou se tedy mohlo 
vyhlašovat. A bylo co. Pro soutěžící byly připraveny hodnotné zajímavé ceny 
od našich sponzorů. Nejchutnější slivovici měl tento rok Edek Maršálek. 
Se stejným počtem bodů skončil na druhém místě Jožka Bednařík, o tomto 
rozhodl počet přidělených pětek a Eda jich měl prostě víc.    

Letos se poprvé stalo něco téměř nemyslitelného. Na konci koštu oba znovu 
jdoucí vzorky skončily ve výsledcích na naprosto stejném místě jako při koštu. 
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    Číslo pořadí Počet 
Umístění Jméno vzorku při koštu bodů 

1 Edek Maršálek 9 27 174 
2 Jožka Bednařík 35 1 174 
3 Jitka Gajdošíková 28 46 173 
4 Filip Holík 2 20 168 

5-6 Libor Jakuba 45 11 166 
5-6 Fera Kuchař 25 43 166 
7 Eda Kučera 48 14 165 
8 Monika Barcuchová 14 32 159 

9-10 Víťa Pempuš 27 45 158 
9-10 Hasiči 30 48 158 

 

Dá se jen polemizovat jestli se jedná o náhodu nebo se 
za ta leta degustování chuťové pohárky všech 
soutěžících natolik vytříbily, že už nechybují … . 
Poslední tradiční zajímavostí koštu je celkový počet 
přidělených bodů a to 7449, průměrná známka 
přidělovaná vzorkům byla 3,16 a nejvíc chutnalo 
Jožkovi Bednaříkovi, který přiděloval v průměru 4,09 
bodů na vzorek. 

O půl desáté bylo hotovo, vyhlášeno, vrátily se 
podle seznamu zbylé slivovice svým majitelům 
a dopíjelo se. K jedenácté večerní se už sál téměř 
vyprázdnil. Není divu. Takové množství vzorků unaví. 
Samozřejmě se vždy najde nějaký hlouček, který chce 
pokračovat do ranních hodin, ale to se u takových akcí 
s alkoholem stává.  

V době, kdy píšu tento článek, je už jasné, že Degustace hrobické slivovice byla na dlouhou dobu poslední 
hromadná kulturní akce nejen v naší obci. Před státním zákazem pořádání akcí z důvodu koronavirové epidemie to byla 
skvělá tečka. 

Zbývá ještě poděkovat velkému množství lidí, kteří se na celé organizaci koštu podíleli, nalévačkám a  umývačkám 
štamprlí, hosteskám, pořadatelům, a také sponzorům, kteří dodali bohaté ceny. Mockrát děkujeme.  

Milan Štefka 
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Luboš Kopečný, Ctirad a Filip Holíkovi, Jarka Pekařová, Jolana a Pavel Červenkovi, Věra a Franta Schönbaum, 
Eva a Jožka Škubicovi, Jiří a Markéta Řezníkovi, Kamil Červenka, Radek Gajdošík,  Eva a Zdeněk Vyvlečkovi, 

Petra Hanáčková, TOSHULÍN (Táňa Chvalová), Mazaná vinotéka, Janspo s.r.o. (Zdeněk Kamenář), 
Cukrárna na náměstí, Cukrárna u Šarmanů, Květinářství Lucie Mahďáková, AGRO Dřevo s.r.o. (ing. Jan Štefka), 

Brambůrky Jana, LESKO, Remoop, Franc - koberce, Město Vizovice, Město Slušovice, Obec Hrobice, Hasiči Hrobice, 
MS Březina,  Spotřební zboží Slušovice, ZO ČSZ Hrobice, SMALL PACK s.r.o.(David Kopečný), 

Hostinec u Gajdošíků, KV Elektro, Lukrom (Mira Nedbálek) 
 

Všem sponzor ům děkujeme za krásné ceny 
 



KONČINY PO DVACÁTÉ SEDMÉ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Masopust je období veselení se, hodování 

a pití. Někde se masopustu říká fašank, fašinek, 
šibřinky, končiny, vostatke, vostatky nebo ostatky 
a znamená, že se hoduje ve dnech, které ještě 
ostaly před obdobím půstu. V dnešní době je 
masopust hlavně o víkendu, ale dříve trval 
od čtvrtka do úterý. Držel se hlavně tučný čtvrtek, 
taneční neděle a maškarní úterý. Masopustní, 
karnevalové průvody masek chodí nejméně 
od 13. století, původ ale sahá až před náš 
letopočet. Masopust byl přijímán jako ventil 
života, svázaný jinak předpisy a regulemi. Jeho 
symbolika byla ve slovanském pojetí zaměřena 
na vítání jara a zabezpečení hojnosti, úrody 
a  plodnosti. Lišil se nejenom svým názvem, 
ale i množstvím variant jeho provedení, tak jako 
je   tomu doposud. Neliší se jen krajově, 
ale i vesnice od vesnice. Jedno však mají společné, 
veselí a družnou zábavu.  

Na Hrobicích se této tradice ujali jako již 
po několikáté naši hasiči. V sobotu 22. února  
se sešli ve zbrojnici, aby se oblekli do masek 
a vyčkali příchodu muzikantů. Průvod vyrazil 
po osmé hodině za doprovodu muzikantů 
z Trnkovjanky, kapely z Kašavy. Kvalita i ne-
únavnost muzikantů byla obdivuhodná. Na kon-
činách u nás hráli poprvé, všichni byli zvědaví, 
jak to zvládnou. Hrát celý den při obcházení naší 
obce  není jednoduché a mnohé z nich čekalo 
ještě večerní vystoupení. Po celý den bylo vidět, 
že v sousední Kašavě mají kvalitní dechovku. 
Průvod masek se nenechal zahanbit a rozdával 
veselou náladu po celý den. To už se však  
přiblížil večer a celý průvod se odebral na guláš 
do hospody. Dlouho se zdržovat nemohli, museli 
se jít připravit na večerní zábavu.  
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Sotva se přichystali muzikanti J + J, už se do sálu 
hrnuli první hosté. Stalo se nevídané na Hrobicích, vždy 
se první návštěvníci objevují až hodně po jednadvacáté 
hodině, což letos neplatilo a většina přišla již v prvních 
minutách. Vzápětí se musely přidávat stoly a po hodině 
bylo prodáno přes sedmdesát vstupenek, spolu s bab-
kovníky a sponzory se počet lidí na končinové zábavě 
blížil ke stovce. Taková návštěvnost se tu neobjevila roky 

a tak není divu, že lístky do tomboly se prodaly během 
chvilky. Dobrá návštěvnost potěšila pořadatele a měla vliv 
i na náladu všech až do pozdních hodin. Děkujeme všem, 
kdo se o tuto podařenou akci zasloužili a všem sponzorům 
za příspěvky do tomboly, bez nich by se tato akce nedala 
pořádat. Děkujeme.  
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SPONZOŘI  TOMBOLY  HROBICKÉ KONČINOVÉ ZÁBAVY - 22. února 2020, Hostinec u Gajdošíků 
František Schönbaum, Obec Hrobice, H +M – stavební firma, František Gajdošík, Cukrárna Zedníček,  

Zimmermann – spojovacÍ materiál, Kovovýroba - Jaroslav Červenka, Greiner packaging, REMOOP – kovovýroba,  
DF Partner s.r.o., TRINITY BANK a.s., Obec Veselá, EMO – kovovýroba, Úklidová  firma - Ivana  Kovaříková, Sanytrák,  

Obec Březová, Jan Večeřa – kovo, Fagus a.s., Pizzerie Vito, Valentovi – Plombička s.r.o., KV Elektro s.r.o., MCF Slušovice, 
Jaromír Sojka, So Group Jasenná, AGC Fenestra – Salaš, Pekárna Veka, Květinářství l. Mahďáková, LUKROM, spol. s r.o., 

Servis manipulační techniky Antolák a Večeřa, Cukrárna u Šarmanů, CANADIANA-WHIRPOOLS, spol. s r.o.,  
Agro – dřevo s.r.o., Elkoplast Slušovice s.r.o., OMEGA CAR s.r.o., STK Vizovice, Nirvana Systém, Zahrady Lukša,  

JANCIK Transport s.r.o., Věra Trunkátová – cukrářka, Ranč Všemina, Antonín Štefka – výroba luxusních březových metel, 
Kuželovy prémiové bio nosnice!!!, Členové  SDH  Hrobice  

 

VŠEM SPONZORŮM SRDEČNĚ DĚKUJEME ☺ 



MAŠKARNÍ BÁL 
 

Jako noc a den se opakovala situace z minulého 
roku. Na mikulášskou nadílku zel sál prázdnotou, 
ale  na  maškarním sál praskal ve švech. Část rodičů 
se přestěhovala do výčepu, aby uvolnila v sále místo 
dětem. Potěšilo to hlavně pořadatele i když na 11. ledna 
měli přichystáno na tak velkou účast málo balíčků 
ale pomohly maminky, a tak se na každého dostalo. Hned 
na začátku se na podiu chystali naši známí klauni, tentokrát 
Jožina s Jožinem, a začali bavit plný sál masek. Rej masek 
musel brzy ustoupit dětem z naší mateřské školky. Pod 
vedením učitelek a naposledy i paní ředitelky Šenkeříkové 

(brzy na to předala štafetu mladším) sehrály pohádku 
„O ztracené base“. Pohádka se všem líbila a obdivovali 
jsme, že se děti nestydí vystupovat před tak velkým 
publikem. Po krátké přestávce začali drobotinu opět bavit 
klauni. Děti soutěžily, plnily různé úkoly a snad nejvíce 
je bavilo, když na ně Jožin vypouštěl stovky bublin a ony 

se  je snažily chytat. Všechny ty princezny, princové, 
kašpárci, víly...... měly nápadité masky, a tak bylo dost 
těžké vybrat tři nejlepší, aby je mohli pořadatelé odměnit. 
Samozřejmě patří dík i jejich rodičům, že se postarali nebo 
vyrobili tu spoustu masek. Zábava dětí pokračovala 
až do večera, a tak i rodiče měli možnost se mezi sebou 
pobavit. Jak mezi dospělými i dětmi rezonoval konec 
loňského roku, ještě byly živé zážitky ze silvestra 
a Ježíška. Některé děti se chlubily dárkem i v sále.  

Na závěr se patří poděkovat jak účinkujícím, naší 
mateřské školce a hlavně pořadatelům, že dokázali 
zvládnout neočekávanou návštěvu.  
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ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 
 

V měsíci lednu jsme na Karnevalu v Pohostinství u Gajdošíků s našimi dětmi 
hráli pohádku „Ztracená basa“. Pohádka byla malé zpestření vydařeného programu. 
Letos sál praskal ve švech. Karneval se vydařil a děti odcházely spokojené domů. 
 
 

V letošním školním roce máme 11 dětí, které nastoupí od 1. září do 1. třídy ZŠ. 
S dětmi jsme navštívili ZŠ, kde pro nás pán ředitel připravil prohlídku školy a paní 
učitelky připravily pro děti zábavnou formou „školičku“. Děti tak měly možnost 
vyzkoušet si, jaké to bude, až usednou do lavic.  Zápis do 1. třídy letos díky momentální 
situaci probíhá bezkontaktně, takže děti nemají možnost vyzkoušet si zápis na vlastní 
kůži. 
 
 

Na konci měsíce února jsme se rozlou-
čili s paní Janou Šenkeříkovou, která působila 
v mateřské škole řadu let jako učitelka poté 
ředitelka, která odešla užívat si vytouženého 
starobního důchodu. Tímto jí děkujeme 
za příkladné vedení školy. Místo ní od 1. bře-
zna 2020 do funkce ředitelky mateřské školy 
nastupuji já – Mgr. Lenka Kaulincová, 
v mateřské škole jsem od roku 2009 jako 
učitelka.  
 

 
V jarních měsících jsme měli naplánováno řadu projektových 

dnů a výletů financovaných z Šablon II.. Jako první z nich bylo 
projektové dopoledne se záchranářkou Mirkou Mullerovou. Paní 
Mullerová seznámila děti s prvky první pomoci, s výbavou 
lékárničky zdravotníka záchranné služby. Děti měly možnost 
vybavení lékárničky vyzkoušet, prozkoumat, ohmatat. Na závěr 
vyzkoušely masáž srdce na figuríně miminka.  
 
 

Dalším projektovým dnem byl zážitkový stan na téma „Podmořský Svět“. Děti měly 
díky 3D projekci možnost nahlédnou do hlubin moře. Komentáře a rozzářené tváře dětí 
svědčily o vydařenosti celého programu.  
 
 

Pomaličku jsme se těšili na další projektový den „Aj šlahačka moja“, který jsme však 
díky koronavirové pandemii byly nuceny zrušit. Mateřská škola se se souhlasem zřizovatele 
uzavřela v úterý 17.3.2020 do odvolání. Ale i tak nezahálíme a mateřskou školu 
zvelebujeme. Na reportáž se můžete těšit v dalším vydání zpravodaje.  
 

 
V této době je potřeba dělat dobré skutky, a proto za zaměstnance a děti 

posílám Do domova na Dubíčku 70 kusů roušek. Ke každé roušce pro klienty 
je přiložen obrázek od dětí pro radost v tomto nelehkém čase.  
 

Přeji všem pevné zdraví a krásné slunečné dny i v téhle situaci, která není 
pro nikoho lehká. Buďte zodpovědní a noste roušky. 

Brzy nashledanou.  
 

 Mgr. Lenka Kaulincová 
ředitelka MŠ 
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VÁŽENÍ  SPOLUOBČANÉ 
 

Dovolte mi prosím, abych poděkoval všem (těm), kdo obětavě šijí roušky 
pro své spoluobčany v této těžké době, podporují je finančně nebo se podílejí 
na shromažďování roušek a jejich distribuci potřebným. Naše ženy už vyrobily 
několik stovek roušek. V počáteční fázi, kdy ještě nikdo nevěděl co a jak, zakoupila 
obec prvních 100 kusů od firmy „Textil Polášek“. Větší množství, vždy přibližně 
40 ks jsme věnovali do domovů důchodců, na Dubíček (2x), pak do Lukova, do Nemocnice Milosrdných bratří 
ve Vizovicích dokonce 50 ks a hlavně rozdávali občanům Hrobic. 

Desinfekci nám zdarma darovalo město Vizovice (10 l) a Universita Tomáše Bati ve Zlíně (20 l). Obec koupila 60 l 
od Zlínského kraje, který nám nabídl bezkonkurenčně nejvýhodnější cenu. 

Dále bych chtěl poděkovat fy Greiner, která nám zdarma poskytla rozprašovače na desinfekci o obsahu 0,4 l, 
celkem 200 ks a také našim hasičům, kteří se postarali o rozvoz po obci. 

Ještě bych chtěl poděkovat slečně Evě Gajdošíkové, z jejíž iniciativy vznikla akce „Roušky pro Hrobice“. Rád 
vyjmenuji všechny ženy (seřazeno abecedně, ne podle množství), které se aktivně zapojily a šily v rámci této akce: 
Ludmila Červenková, Anička Holíková, Miroslava Krejčí, paní Krmášková z Lukova, Květoslava Minaříková, Věrka 
Schönbaum, Věrka Slováčková, Boženka Štefková a Maruška Vinklárková. 

Vím, že kromě těchto žen, ještě mnoho dalších šilo pro své příbuzné, známé, a také těm upřímně děkuji. 
Závěrem ještě poděkování všem za toleranci a respektování nařízení vlády, která se nám mnohdy nelíbí. Buďme 

rádi, že se našemu státu v boji s novým typem koronaviru zatím daří relativně úspěšně! 
starosta obce 

 
 
 
 
 
 

TŘÍKRÁLOVÁ  SBÍRKA 
 

Již 4. ledna se 
kulturně školská 
komise zapojila 
do práce. Čekala 
ji každoročně po-
řádaná tříkrálová 

sbírka. V sobotu se 
malí koledníci vydali po naší obci 
a vybírali peněžní dary pro Charitu 
České republiky. Každého, kdo se sbírky 
zúčastnil, obdarovali kalendářem a cu-
krem, samozřejmě nezapomněli obnovit 
nápis nad vstupními dveřmi posvěcenou 
křídou. V Hrobicích koledovaly dvě 
skupinky koledníků ve složení Štěpán 
Hanáček, Karolína Hanáčková, Nikola 
Červenková, Kateřina Hanáková, 

Veronika Hanáková a Pavlína Slováčková, 
pod vedením Jolany Červenkové a Kamila 
Červenky. V letošním roce se vybralo 
13 936 Kč. Většina vykoledovaných pro-
středků zůstává v regionu, kde byla vybrána 
a používá se pro osoby nemocné, 
se zdravotním postižením, seniory, matky 
s dětmi v tísni a další. Děkujeme všem, co 
přispěli na veřejně prospěšnou věc a velký 
dík patří malým koledníkům a jejich 
vedoucím bez jejichž obětavosti by sbírka 
nemohla proběhnout.     
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OZNÁMENÍ 
Při sbírce na Mši svatou, která byla sloužena za naši obec 25.12.2019 se vybralo 14 000Kč.  

Děkujeme všem, kteří zajistili zorganizování sbírky a těm, kteří přispěli. 



 
 

 
 
 

 

PROCHÁZKA 
 NA JANŮV HRAD 

 
V dnešním tipu na výlet a procházku Vás pozvu 

na hrad, který vlastně ani hradem není. Nachází se pod 
vrcholem Janovy hory jihozápadně od Vizovic. Dnes 
ho známe jako Janův hrad, ale kromě toho, že to není 
hrad, nezaložil ho ani žádný Jan. Jak to tedy bylo? 
 

 
Zrod a zkáza hospodářského dvora 
 

Psal se rok 1710 a majitel vizovického panství hrabě Prokop 
Gervas Gollen nechal na Janově hoře vystavět hospodářský dvůr zvaný 
prokopovský. V budově byly kromě několika pokojů pro panstvo 
i stáje pro hovězí dobytek, ke dvoru patřilo 195 měřic polností, 
za zmínku zcela jistě stojí studna vytesaná do skály, na které 
se pracovalo celé tři roky a jejíž hloubka činí dle posledního měření 
22,5 m. Ve vlastnictví Gollenů zůstal dvůr až do roku 1746, kdy 
se dostává do majetku šlechtického rodu Blümegenů. Nedostatek 
peněz nutil vizovickou vrchnost postupně odprodávat majetky, hrabě 
Blümegen prodal i polnosti v okolí prokopovského dvora, na Janově 
hoře zůstala jen panská ovčírna a místo začalo zvolna chátrat. 
 

Zrod a zkáza romantické zříceniny 
 

Jak se tedy stalo, že se objektu začalo říkat hrad? O to se zasloužil 
třetí rod, který tento objekt vlastnil, šlechtický rod Stillfriedů z Ratenic. 
Ten jej mezi léty 1815 – 1850 nechal přestavět na myslivnu ve stylu tehdy 
moderní romantické umělé zříceniny hradu. No, a jelikož se stavba nachází 
na Janové hoře, začali jí Vizovjané říkat Janův hrad. Mimochodem Janův 
hrad v Lednicko-Valtickém areálu vznikl také na počátku 19. stol. 
Ale vraťme se na Valašsko. Janův hrad nad Vizovicemi zůstal v majetku 
Stillfriedů až do roku 1945, kdy jej přebírá Československý stát. Poslední 
hajný s manželkou a třemi syny obýval Janův hrad v letech 1922 – 1990. 
Následně byl objekt postupně využíván k různým účelům, postupně 
chátral, rozpadal se, v roce 1995 dokonce vyhořel. 

 
Znovuzrození Janova hradu 
 

Od roku 2013 se o záchranu Janova hradu stará Občanské sdružení Janův hrad Vizovice, v roce 2015 přejmenované 
na Spolek Janův hrad Vizovice. Za těmito nadšenci je vidět kus poctivé práce a Janův hrad se stává oblíbeným místem 
výletů nejen pro vizovjany. Tradiční akci Silvestrovský punč navštívilo v roce 2019 zhruba 1500 návštěvníků, mezi nimi 
jsem potkal i několik hvozdňanů. Ale pokud si chcete prohlédnou Janův hrad v klidu, doporučuji jiný termín. Jedná se 
o vcelku nenáročnou procházku, z Vizovic zhruba 2,5 km po červené značce. Tož vzhůru na hrad.  

Jaromír Štach 
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Děkujeme panu Štachovi za námět na výlet. Rádi bychom vám podobné tipy přinášeli i nadále,  
proto prosíme, má-li někdo z našich spoluobčanů nějaký zajímavý tip na výlet či procházku  
v našem nedalekém okolí., dejte nám prosím vědět, rádi jej zveřejníme v některém ze zpravodajů. 



 

POHLED DO HISTORIE NAŠÍ OBCE 
 
 

ROK 1976 
 

str. 14 
 

To byl jenom letmý pohled do kraje kolem nás, kterého jsme součástí. Docela blízko pod námi vidíme zelené lány 
polí, které obdělávají těžké mechanismy, nahrazující to velké mraveniště lidí a zvířat, které ještě před dvaceti lety se tu 
hemžilo. Na pestrých proužcích políček, od rána do noci, po staletí rolníci v potu tváře dobývali svůj chléb. Byl až sem 
slyšet rachot vozů po kostrbatých cestách svážejících obilí, jindy zase dřevo z lesa, nebo zemáky. Tu a tam splašený 
dobytek od dotěrného hmyzu, způsobil hospodáři nějaký úraz nebo škodu. V zimě při vyvážení hnoje na saních se zde 
ozývaly rolničky koňských postrojů. Vytvářelo to poklidnou atmosféru typické valašské obce. To vše už je minulost, 
krajina změnila svou tvář, jako by zvážněla i zpěvavého ptactva je míň. Zato pole musí vydávat více úrody  za menší 
vynaloženou dřinu. Více lidí musí dojíždět za prací do Gottwaldova autobusy ČSAD, kde nachází dostatek pracovních 
příležitostí. Občané, kteří se věnují zemědělství, pracují v JZD Slušovice, se kterým se naše družstvo Svit (Hrobice - 
Březová) sloučilo. Do Slušovic dojíždí traktoristé, opraváři. Dojíždí se i do Všeminy, kde je přidružená výroba.  
 

str. 15 
 

Poměrně blízko to mají zaměstnanci nového kravína v N. Dvorech, stejně jako zaměstnanci zeleniny, ať již 
ve skladech nebo sklenících. Naproti tomu dojíždí za prací také lidé do naší obce, jsou to zaměstnanci počítače Minsk, 
který je instalován ve správní budově bývalého JZD Svit. Dojíždí z Gottwaldova, stejně jako učitelky naší mateřské 
školky. Škola je zde dvojtřídní 1.-5. postupný ročník. Hlavní silnice jdoucí po staletí po nezměněné trase, byla 
až do šedesátých let sice zpevněná, ale prašná. V roce 1960 byla opatřena, stejně jako řada jiných cest v okolí, 
bezprašným asfaltovým povrchem. Bezprašný povrch cesty přes obec byl vybudován koncem války z žulových kostek. 
Cestu vroubí zítka z tesaného kamene, vybudovaná v téže době. Stále zůstává otevřená otázka vybudování pevné cesty 
k Březové přes Padělka. Kousek je i už zpevněný od obce po Obecinu. Boční cesty a uličky byly zbaveny bláta v roce 
1960 asfaltovým postřikem. Celá obec k dnešnímu dni má vybudovanou kanalizaci v délce několika km. Kanalizace 
přispěla k ozdravění obce od epidemií a v neposlední řadě i k lepšímu vzhledu. Kanalizace nebyla vybudována najednou, 
ale systematicky, tak jak to dovolovaly finanční prostředky přidělené z ONV. 
 

str. 16 
 

Na trati Louky a Janůvky se počala napouštět voda do nově vybudované přehrady. Pod hrází byla dokončena 
výstavba velkokapacitního kravína pro 850 kusů dobytka. Je to součastně nejmodernější experimentální stavba svého 
druhu v republice. Mimochodem leží na dně bývalého velkého rybníka, který, při výstavbě zanikl úplně. Dno rybníka 
se orávalo a nikdo se současníků si již nepamatoval vodu v něm. Svým způsobem to však byla unikátní středověká stavba, 
o níž se později zmíním. Bylo by škoda, aby tato stavba unikla pozornosti. Buldozery hráz srovnaly beze stopy. Součástí 
vodních staveb na Dřevnici byl i mlýn v Nových Dvorech " U Kundlů dříve U Škubiců". Výstavbou přehrady zůstal 
bez vody a tím vlastně také definitivně dosloužil i s pilou. Ještě v poválečných letech se tu mlela mouka stejně jako 
u "Havlíků" na druhém konci přehrady. Pod vodou přehrady zůstala pila, kdysi také mlýn Bednaříkův-"U Huců". Obec 
má v součastné době 120 domů a 500 obyvatel. Domy jsou již většinou z tvrdého materiálu. Klasické dřevěné valašské 
domky jsou už jenom dva a to již omítnuté. Před 86 lety psal Václav Hopeš ve své školní kronice, že obec má 
k 31. prosinci 1890 70 domků a 425 obyvatel. Domy byly dřevěné, štíty otočenými k silnici. 
 

str. 17 
 

Po nejvýše to byli rolníci. Mnoho lidí chodilo po světě s obrázky, řemením, dřevěným náčiním - jiní zase 
s křiváčky, košťaty a faječkami. Tolik V. Hopeš. I tato krátká zpráva podává obraz o způsobu života a obživy téměř před 
100 lety v obci. Každý může sám porovnat, co a jak se od té doby zlepšilo. Ráz typické valašské vesnice se podstatně 
změnil vlivem rozvoje průmyslu Baťově továrny ve Zlíně. Lidé tam začali pěšky chodit za prací a poměrně slušně 
si vydělávali. To způsobilo změny jak ve způsobu obživy, tak při stavbě domů a pod. Chceme-li dnes lépe nahlédnout 
do způsobu tehdejšího života, musíme navštívit skanzen v Rožnově pod Radhoštěm. Zde najdeme dřevěnou dědinu, 
tak jak kdysi. Koupíte-li si tu brožuru " Křiváčkářství na Valašsku od Evy Urbachové a Jóži Vraneckého, najdete 
na straně 51. Ve Vsetíně na Prostředním šenku bývala křiváčkářská burza. Sem přiváželi výrobci křiváčků každou sobotu 
v putnách "nošačkách" nebo v pytlích na "taligách" křiváčky. Zde přicházeli podomní obchodníci "hauzeři", "hauzírníci" 
ze Lhoty, Liptálu, Všeminy, Jasené, Slušovic, Hrobic, Trnavy i Kašavy, kteří pak Křiváčky roznášeli do světa. Podobně to 
bylo i s jinými předměty (faječky, řemení, metly-košťata a pod.)  
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str. 18 
 

Poslední člověk z obce, který se zabýval roznášením faječek po světě, byl Hoferek Jan, nar. 16.5.1876- č 37. 
Zemřel v roce 1957 ve Strážnici na silnici u Zámku, kde při slavnostech prodával své zboží. To byl poslední nositel 
onoho starého způsobu obživy v Hrobicích. Krátce před ním zemřel někde mimo obec rovněž při roznášení obrázků 
po světě, stařeček Sedláček.  V dnešní době slouží občanům veřejný vodovod, vybudovaný spolu s obcí Březovou. Stavba 
byla povolena 9.8.71 v hodnotě díla 3 660 000 Kčs. Investorem celé akce byl MNV Hrobice. Za aktivní podpory všech 
občanů byl vodovod za dva roky uveden do provozu. Obec získala dostatek vody, což jí dříve často chybělo a do jisté 
míry bránilo v jejím rozvoji. V téže době byla vybudována prodejna, komunikace pod MNV jako točna a taky opravena 
a překryta škola. Ve zmíněném roce 1976 končilo volební období národního výboru a připravovaly se volby 
do zastupitelských orgánů. Volby se konaly 22.10 - 23.10.1976. Nežli došlo k volbám, byla uspořádána v obci jedna 
velká kulturní akce, na kterou bude jistě hodně lidí vzpomínat. Požárnímu sboru v tomto roce bylo 40. let. K oslavám 
čtyřicátého výročí byl přijat i návrh tajemníka MNV Přívary, uspořádat součastně sjezd hrobických rodáků. 
 

str. 19 
 

V té době nikdo však netušil, že na rok 1976 připadá šestisté výročí obce, o níž je první písemná zmínka roku 1376 
dle Hosákova Místopisu Moravy. Tuto skutečnost jsem zjistil o rok později. Na celou zmíněnou akci výročí sboru 
a sjezdu rodáků byl ustaven přípravný výbor. 

Předseda:  Eduard Oškera - předseda JZD (Hrobice) - součastně náměstek JZD Slušovice 
členové:   František Přívara - tajemník MNV 

Václav Březík - předseda PS  
Alois Holík - velitel PS 
Zdeněk Kužela - předseda NF 
Cyril Vinklárek - účetní JZD 

Přípravný výbor se pravidelně scházel a průběžně zařizoval vše potřebné pro uvedení myšlenky v život. Celá akce 
vyžadovala celou řadu záležitostí, které se musely vybudovat. Na Dubíčku během roku vyrostl nový taneční parket 
z prostředků MNV spolu s příjezdovou komunikací. Kolem tanečního parketu bylo postaveno na železných konzolách 
dvacet stolů a čtyřicet lavek. Největší tíži celé akce nesl PS, který na výročí nahradil na zbrojnici starou střechu novou 
a přistavěl skladiště. Celou zbrojnici bylo nutno vymalovat. Mezi tím pokračoval výcvik 3 družstev do okrskové soutěže. 
Pomáhali i nečlenové PS. Na nic se nesmělo zapomenout od prodejních stánků, osvětlení, sociálního zařízení. Vhodnými 
relacemi se rozněcovala aktivita u občanů. Natíraly se ploty, opravovaly domy, upravovala se veřejná prostranství. 
 

str.20 
 

Pro případné nepříznivé počasí se upravoval sál místního pohostinství. Kulturní komise připravovala k uvítání 
rodáků program. Svazáci nacvičovali českou besedu. Pozadu nezůstala ani místní škola, žáci připravovali program 
a velký zájem upoutala nástěnka z minulosti obce. Vyšel hrobický zpravodaj, v němž jednotlivé složky psaly o své 
činnosti. Požárníci vydali ku příležitosti 40 letého trvání sboru brožuru zachycující vývoj sboru za 40 let. Oslavy byly 
rozvrženy na dva dny, sobotu a neděli. Účinkovaly 3 hudby. Hrobická dechovka koncertovala na zahájení 
před hostincem, odkud se odešlo na výletiště. Zde měl hrát populární Fenix, ale nakonec jej nahradila hudba Hvozdná. 
V neděli od rána vyhrávala Svitovanka. Hlavní cenou bohaté tomboly byl namalovaný obraz - originál pohled na Hrobice. 
Písemně bylo pozváno na 200 rodáků z různých koutů republiky a také ze zahraničí. Nedělní ráno zahajovala koncertem 
Svitovanka. K národnímu výboru se sjížděly požární sbory devátého okrsku. Odtud všichni průvodem se Svitovankou 
odešli na výletiště, kde se konala slavnostní schůze ku příležitosti čtyřiceti let sboru. Vyvrcholení oslav přišlo odpoledne 
po obědě. Po obědě byla obec snad liduprázdná, všichni přišli na Dubíček. Stoličky bylo nutno dovážet až z Luhačovic. 
 

str.21 
 

Prodalo se na 700 vstupenek a mnoho lidí přišlo bez vstupného. Rodáci platili 50 Kčs na oba dva dny. Byly to dvě 
vstupenky na sobotu a neděli, slavnostní odznak ve čtyřech sériích, oběd a litr vína. Odpoledne začínalo aplikačním 
cvičením Požárního sboru. MPS s jedním požárním družstvem na zahoukání sirény vyjel do prostoru výletiště, kde byl 
imitován požár. PS zasahoval od hydrantu u Hanáčkového a pomocí stříkačky PS8 na překonání velkého výškového 
rozdílu, zaútočil na požár dvěma útočnými proudy. Mezi tím bavili diváky požárníci z Březové se starou stříkačkou 
z roku 1900 a v dobových krojích. Jako vodní zdroj jim sloužil škopek. To vytvořilo dobrou barevnou kulisu, zvláště 
když v hezkém odpoledni ochladili proudem vody dotěrné diváky. Po příjezdové cestě přijely těžké požární cisterny 
z útvaru v Gottwaldově a jedna z Trnavy, které demonstrovaly nejmodernější požární techniku. Vše proběhlo podle plánu 
a diváci viděli průřez požární technikou za celé 1 století, s vodními děly i s hasící pěnou. Hladina se uklidnila 
a na tanečním parketu zahrála Svitovanka. Zatančily děti svůj líbivý program, po nich svazáci. 
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„Obec Hrobice – KRONIKA – osada Nové Dvory" (strany 14 až 21), Přepis těchto stránek je doslovný. 
V příštím zpravodaji budu ve výpisech z kroniky pokračovat - Zdeněk Kužela 

 



Mateřská škola Hrobice, okres Zlín, příspěvková organizace 
Hrobice 76, 76315 Slušovice 

 

ZÁPIS DO MŠ 
4.- 8.5.2020 

 
Vážení rodiče, 
 
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy vydalo, v souvislosti s mimořádnými opatřeními vlády k ochraně 
obyvatelstva v souvislosti s koronavirem a onemocněním COVID-19, opatření k organizaci zápisů 
k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2020/2021. Zápisy budou probíhat bez přítomnosti dětí a zákonných 
zástupců. 

Dokumenty k doručení:  
1. Žádost o přijetí k předškolnímu vzdělávání 

2. Kopie očkovacího průkazu dítěte - ze všech stran + čestné prohlášení o očkování dítěte 

3. Prostá kopie rodného listu dítěte a občanského průkazu zákonného zástupce dítěte za účelem prokázání 
totožnosti (kopie slouží pouze pro ověření totožnosti a nebude uchovávána) 

 
 Potřebné dokumenty poté doručte do naší MŠ jedním z následujících způsobů:  
 
- do datové schránky školy: ID datové schránky školy je: jihkrvy 
- e-mailem s uznávaným elektronickým podpisem (nestačí prostý email): ms.hrobice@volny.cz 
- poštou na adresu: MŠ Hrobice, Hrobice 76, 763 15 Slušovice  
- vhoďte vše potřebné v zalepené obálce do uzamčené schránky, která je umístěna na plotu školy 

Dokumenty naleznete na:  

- www: www.hrobice.cz/materska-skola/dokumenty-ke-stazeni/  
- facebook ms.hrobice 
- na žádost zašleme e-mailem 

 

Zveřejnění o přijetí :  

25. 5. 2020, seznam bude zveřejněn na webových stránkách 
školy a na nástěnce školy.  

Přijaté děti budou uvedeny pod přidělenými registračními čísly, 
které zákonný zástupce obdrží prostřednictvím e-mailu 
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INFORMACE  OBECNÍHO  Ú ŘADU  

ROZPOČET 

OBCE HROBICE  

NA ROK 2020 

Paragraf Položka Text Schválený 
rozpočet 

2020 

 1111 Daň z příjmů fyzických osob 
placená plátci 

1712968 

 1112 Daň z příjmů fyzických osob 
placená poplatníky 

98307 

 1113 Daň z příjmů fyzických osob 
vybíraná srážkou 

148416 

 1121 Daň z příjmů právnických osob 1379032 
 1122 Daň z příjmů právnických osob 

za obce 
131670 

 1211 Daň z přidané hodnoty 3453764 
 1335 Poplatky za odnětí pozemků 

plnění funkcí 
0 

 1334 Odvody za odnětí půdy ze 
zemědělského půdního fond 

0 

 1340 Poplatek za provoz, shrom.,.. a 
odstr. kom. odpadu 

180000 

 1341 Poplatek ze psů 8000 
 1361 Správní poplatky 3000 
 1381 Daň z hazardních her 38000 
 1511 Daň z nemovitých věcí 660000 
 4111 Neinvestiční přijaté transf.z 

všeob.pokl.správy SR 
0 

 4112 Neinv.př.transfery ze SR v 
rámci souhr.dot.vztahu 

279000 

 4116 Ostatní neinv.přijaté transfery ze 
st. rozpočtu 

0 

 4216 Ostatní invest.přijaté transféry 
ze SR 

0 

1032 Podpora ostatních produkčních činností 180000 
2122 Sběr a zpracování druhotných surovin 15000 
2310 Pitná voda 1000 
2321 Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s 

kaly 
44000 

3341 Rozhlas a televize 1000 
3392 Zájmová činnost v kultuře 3000 
3612 Bytové hospodářství 354240 
3636 Územní rozvoj 0 
3639 Komunální služby a územní rozvoj j.n. 93000 
3723 Sběr a svoz ost.odpadů (jiných než 

nebez.a komun.) 
0 

3725 Využívání a zneškodňování 
komun.odpadů 

60000 

6171 Činnost místní správy 1200 
6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních 

operací 
0 

 ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY CELKEM  8844597 
 

PŘÍJMY 

Paragraf Text Schválený 
rozpočet 

2020 

1014 Ozdrav.hosp.zvířat,pol.a spec.plod.a svl.vet.péče 11000 

1019 Ostatní zemědělská a potravinářská činnost a rozvoj 4000 

1032 Podpora ostatních produkčních činností 50000 

1036 Správa v lesním hospodářství 0 

1099 Ostatní výdaje na lesní hospodářství 5000 

2212 Silnice 300000 

2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací 180000 

2229 Ostatní záležitosti v silniční dopravě 0 

2292 Dopravní obslužnost veřejnými službami 50000 

2310 Pitná voda 1000 

2321 Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s kaly 500000 

2329 Odvádění a čištění odpadních vod, jinde 
zazařazených 

500000 

3111 Mateřské školy 610000 

3314 Činnosti knihovnické 37000 

3322 Zachování a obnova kulturních památek 5000 

3326 Pořízení,zachování a obnova hodnot nár hist.pověd. 450000 

3341 Rozhlas a televize 50000 

3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků 50000 

3392 Zájmová činnost v kultuře 40000 

3399 Ostatní záležitosti kultury,církví a sděl.prostř. 350000 

3421 Využití volného času dětí a mládeže 1000000 

3522 Ostatní nemocnice 10000 

3612 Bytové hospodářství 50000 

3613 Nebytové hospodářství 10000 

3631 Veřejné osvětlení 120000 

3636 Územní rozvoj 28400 

3639 Komunální služby a územní rozvoj j.n. 137000 

3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů 15000 

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů 250000 

3723 Sběr a svoz ost.odpadů (jiných než nebez.a komun.) 1060000 

3726 Využívání a zneškodňování ostatních odpadů 20000 

3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 955000 

4329 Ostatní sociální péče a pomoc dětem a mládeži 3000 

4350 Domovy pro seniory 5000 

4351 Osobní asist., peč.služba a podpora samost.bydlení 5000 

4357 Domovy pro osoby se zdr. post. a domovy se zvl.rež 70000 

4371 Raná péče a soc.aktivizační sl.pro rodiny s dětmi 5000 

5213 Nespecifikované rezervy 50000 

5512 Požární ochrana - dobrovolná část 150000 

6112 Zastupitelstva obcí 1287000 

6117 Volby do Evropského parlamentu 0 

6171 Činnost místní správy 597000 

6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 7000 

6320 Pojištění funkčně nespecifikované 34000 

6399 Ostatní finanční operace 131670 

6402 Finanční vypořádání minulých let 11265 

ROZPOČTOVÉ VÝDAJE CELKEM  9204335
8115 -364738 

 

VÝDAJE 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

1/2020 - 24.2.2020  
 
Přítomni:  Ing. František Gajdošík , Zdeněk Huňa, Pavel Červenka, Zdeněk Kužela, Josef Škubica, Ludmila 
Červenková, Petra Hanáčková, Eva Šmigurová 
 
K bodu 1 
Starosta obce seznámil ZO s plánem nechat vypracovat pasport kanalizace obce Hrobice. Z pasportu bude patrné, 
kde kanalizace obcí prochází, kde by byla potřeba kanalizaci vyčistit, opravit, či dobudovat kanalizační řád. Byla 
oslovena firma VEGI, s.r.o. (kladné reference z obce Hvozdná, pan Válek – bývalý starosta obce, pan Voráč – majitel 
fy. RM Gaz), která na základě objednávky vypracuje pasport kanalizace obce Hrobice. 
Usnesení č. 1/1/2020 - ZO schválilo (7 členů ZO pro) vypracování pasportu kanalizace obce Hrobice firmou VEGI, 
s.r.o., Kroměříž. 
 
K bodu 2 
Starosta obce seznámil ZO s návrhem uzavření rámcové smlouvy na platbu autorských práv (OSA), kde nám byla 
nabídnuta v rámci sdružení SMS s.r.o. nižší cena. Dosavadní cena jako samostatnému subjektu nám byla ze strany 
OSA nabídnuta cca cena více než 4.000,-Kč, v rámci sdružení by se jednalo o cenu 1.707,-kč (bez DPH) na rok. Obec 
Hrobice zakoupila v loňském roce CD s vyzváněcími melodiemi, které můžeme hrát v místním rozhlase. Obec 
Hrobice nepořádá kulturní a společenské akce s živou nebo reprodukovanou hudbou, kde se platba OSA požaduje. 
Usnesení č. 2/1/2020 - ZO neschválilo (5 členů ZO pro neuzavření, 1 člen pro uzavření, 1 člen se zdržel hlasování) 
uzavření rámcové smlouvy pro platbu autorských práv se společností OSA. 
 
K bodu 3 
Starosta obce seznámil ZO s tím, že obec musí mít schválené oddávací dny, včetně časového intervalu a místo, 
kde se může uzavírat manželství v obci Hrobice. 
Usnesení č. 3/1/2020 - ZO schválilo (7 členů ZO pro) oddávací dny pro uzavírání manželství: soboty v době 11 – 14 
hodin. Místo pro uzavření manželství: zasedací místnost – budova OÚ č.p. 92. Oddávající:   p. starosta Ing. František 
Gajdošík, p. místostarosta Zdeněk Kužela 
 
K bodu 4 
Starosta obce seznámil ZO s dopisem od společnosti Sběrné suroviny UH s.r.o., kde nám oznamují zvýšení ceny 
za svoz skla. Dosavadní cena byla stejná již skoro 15 let, ale v posledních letech, z důvodů nárůstu nákladů, mezd, 
inflace atd., byla pro ně už neudržitelná. 
Nové likvidační ceny od 1.1.2020: - sklo barevné = 500,-kč/t, sklo čiré = 200,-kč/t, Také za vývoz papíru už bude 
muset obec platit, v současné době je to cca 1.000,-kč/t.  
ZO vzalo na vědomí 
 
K bodu 5 
Starosta obce seznámil ZO s nabídkou realitní společnosti REALITKA GREEN s.r.o.. Tato společnost zastupuje 
majitele pana Čuříka a ten chce prodat lesní pozemek  p.č. 722 o výměře 1734m2 v K.ú. Hrobice na Moravě. Pozemek 
se nachází v sousedství s obecními parcelami. Cena za tento lesní pozemek byla stanovena na  37.000 Kč.  
Usnesení č. 4/1/2020 - ZO schválilo (7 členů ZO pro) uzavření smlouvy na koupi pozemku p.č. 722 v k.ú. Hrobice 
na Moravě 
 
K bodu 6 
Starosta obce seznámil ZO s průběhem výběrového řízení na ředitele/ku Mateřské školy Hrobice. Výběrové řízení 
se konalo v průběhu února 2020, kde byla vybrána a jmenována nová ředitelka MŠ Hrobice, paní Mgr. Lenka 
Kaulincová. Nástup do funkce bude od 1. 3. 2020 na dobu určitou 6 let. 
ZO vzalo na vědomí. 
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ZE  ZÁPISŮ  ZASEDÁNÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE  
 

K bodu 7 
Starosta obce seznámil přítomné s žádostmi o finanční příspěvky z rozpočtu obce Hrobice. 
 
ZO projednalo seznam přijatých žádostí o individuální finanční dotace a finanční dary z rozpočtu obce Hrobice na rok 
2020 a následně schválení veřejnoprávních smluv ke schváleným finančním dotacím nebo darovacích smluv. Finanční 
dotace, dary, byly zakomponovány do návrhu rozpočtu obce pro rok 2020. 
1. Spolek přátel hradu Lukov, 763 17 Lukov 38 – 5.000 Kč, veřejnoprávní smlouva 
2. Dotek o.p.s., Pardubská 1194, 763 12 Vizovice – 5.000 Kč – darovací smlouva 
3. Český svaz včelařů, o.s., Okresní výbor Zlín, 763 15 Slušovice – 4.000 Kč – darovací smlouva 
4. Myslivecké sdružení Březina Slušovice o.s., Družstevní 337, 763 15 Slušovice – 5.000 Kč – darovací smlouva 
5. Domov na Dubíčku, příspěvková organizace, Hrobice 136, 763 15 Slušovice – 2.000 Kč na občana Hrobic – 
darovací smlouva 
6. SDH Hrobice, Hrobice 126, 763 15 Slušovice – 15.000 Kč – darovací smlouva 
7. Nemocnice milosrdných bratří Vizovice, Zlínská 467, 763 12 Vizovice – 10.000 Kč – veřejnoprávní smlouva 
8. Centrum pro zdravotně postižené Zlínského kraje, o.p.s., Gahurova 5265, Zlín 760 01 – 3.000 Kč – veřejnoprávní 
smlouva 
9. Středisko rané péče Educo Zlín z.s., Chlumská 453, 763 02 Zlín – Louky – 3.000 Kč – veřejnoprávní smlouva 
10.Fryštácká Javořina z.s. zast. Mgr. Radkem Gajdošíkem, Tř. T. Bati 204, Zlín 760 01 – 5.000 Kč, - darovací 
smlouva 
Usnesení č. 5/1/2020 - ZO schválilo (7 členů ZO pro) předložené návrhy žádostí o finanční příspěvky z rozpočtu obce 
Hrobice. 
 
K bodu 8 
Starosta obce seznámil přítomné s plánovanými akcemi v roce 2020. Jedná se především o revitalizaci a výsadbu 
zeleně před obecním úřadem, okolo zvoničky, ve dvoře MŠ, před bývalým areálem autoservisu při vjezdu do obce 
od Březové, dále rekonstrukce chodníků u okálu, rozšíření a vydláždění dvora za OÚ, v případě nalezení vhodné 
lokality výstavba dětského hřiště. O případných investičních a neinvestičních akcích se bude jednat na dalších ZO. 
ZO vzalo na vědomí. 
 
K bodu 9 
Starosta obce seznámil přítomné s návrhem rozpočtu na rok 2020, který byl řádně vyvěšený. Přečetl a objasnil 
rozpočtové příjmy a výdaje.  
Usnesení č. 6/1/2020 - ZO schválilo (7 členů ZO pro) vyrovnaný rozpočet na rok 2020 (viz. příloha) 
 
K bodu 10 
a) Starosta obce informoval ZO s žádostí paní Pavly Kučerové (p.č. 449 v k.ú. Hrobice na Moravě) o změnu územního 
plánu (ÚPN). Obec má platný ÚPN s mnoha volnými, neobsazenými plochami individuálního bydlení a zatím jeho 
změnu dělat nebude (nejsou další žadatelé). Pokud se někdy v budoucnu bude dělat změna nebo nový ÚPN, 
pak tato žádost bude zařazena do požadavků obce. 
ZO vzalo na vědomí. 
 
b) zastupitel Pavel Červenka tlumočil pozvání od našich jmenovců na návštěvu Hrobic u Pardubic, v letošním roce 
uplynou již 4 roky od poslední návštěvy, proto bychom chtěli naplánovat zájezd, termín by byl 22.-23. 8. 2020.  
Do příštího zasedání je třeba prověřit zájem spoluobčanů a také navrhnout program.  
ZO vzalo na vědomí. 
 
c) předseda KV Pavel Červenka předložil zápis ze zasedání kontrolního výboru v obci Hrobice za rok 2019. Kontrolní 
výbor provedl kontrolu přijatých usnesení a zjistil nesplnění usnesení č. 4/1/2019 kdy ZO schválilo zpracování 
projektu na dopravní značení, které by na „točně“ omezilo parkování aut.  
Pan starosta podal vysvětlení, že projekt opravdu zpracován nebyl, protože dle silničního zákona, nesmí auta parkovat 
na chodnících a při stání na komunikaci, musí zůstat volný alespoň 1 jízdní pruh široký nejméně 3m pro každý směr 
jízdy. Již několikrát byla přivolána během roku na pomoc s dodržováním zákona Policie CŘ. Pokud bude v ulici 
a nejenom v lokalitě „na točně“ problém s parkováním aut, bude znovu přivolána Policie ČR. 
ZO vzalo na vědomí. 
 



 

✦ Vhledem k nastalé epidemiologické situaci bohužel není možné s jistotou plánovat žádné další 
     hromadné kulturní akce. Jakmile se situace zlepší a shromažďování většího množství lidí bude státem 
     umožněno, dozvíte se jejich pořádání prostřednictví místního obecního rozhlasu. Děkujeme za pochopení 
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redakce a zpracování: Zdeněk Kužela, Milan Štefka 

tiskne: Zdeněk Hrbáček 
vydal: Obecní úřad Hrobice ve spolupráci s kulturně - školskou komisí. 

kontakt:  Obecní úřad Hrobice, Hrobice 92, p. Slušovice 763 15, IČO 00568571 
tel./fax: 57 798 33 06, internet: www.hrobice.cz, e-mail: hrobice@avonet.cz 

neprošlo jazykovou úpravou                N E P R O D E J N É                registrační číslo:   MK ČR E 14615 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE  

Upozornění: Kdo nechce být uváděn ve společenské rubrice, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě. 

Naši jubilanti červen - červenec 2020 
 
 

Horáčková Naděžda    91 let 
Pempuš Stanislav     81 let 
Jurášek Jiří    65 let 
 
         Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 

 
 
 

Nově narození 
 

Kmoniček Martin 
 

Občané nově přihlášení k trvalému pobytu 
 

Burdová Věra   Burda Jiří  
Burda Šimon  
 


